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Vragen van het lid Schouw (D66) aan de Staatssecretaris van Economische 
Zaken en de Staatssecretaris van Infrastructuur en Milieu over een rapport van 
het Duitse Milieu Agentschap (UBA) inzake de belasting op het milieu door 
conventionele landbouw (ingezonden 22 april 2015). 

Mededeling van Staatssecretaris Dijksma (Economische Zaken) (ontvangen 
19 mei 2015) 

Vraag 1
Bent u bekend met het rapport «Umweltbelastende Stoffeinträge aus der 
Landwirtschaft»1 van het Duitse Umwelt Bundesambt en berichtgeving 
hierover op Euractiv?2 

Vraag 2
Onderschrijft u de conclusie van dit rapport dat intensieve veehouderij flinke 
schade toebrengt aan het milieu en de biodiversiteit? 

Vraag 3
In hoeverre zijn de alarmerende onderzoeksresultaten ook van toepassing op 
de situatie in Nederland? Kunt u aangeven waar de verschillen zitten met de 
Duitse situatie? 

Vraag 4
Is er samenhang met de onderzoeken van hoogleraar Brunekreef dat 
ammoniak uit de veehouderij de vorming van fijnstof bevordert3 en het 
onderzoek van de Gezondheidsraad, «De invloed van stikstof op de gezond-
heid»?4 

Vraag 5
Bent u bereid om bijvoorbeeld het Planbureau voor de Leefomgeving 
hiernaar onderzoek te laten doen? 

1 http://www.umweltbundesamt.de/sites/default/files/medien/378/publikationen/
umweltbelastende_stoffeintraege_aus_der_landwirtschaft.pdf

2 http://www.euractiv.com/sections/energy/agriculture-poses-immense-threat-environment-
german-study-says-313669

3 http://www.volkskrant.nl/wetenschap/meer-koeien-melken-geeft-meer-fijnstof~a3958052/
4 http://www.gezondheidsraad.nl/sites/default/files/

De_invloed_van_stikstof_op_de_gezondheid201228.pdf
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Vraag 6
Kunt u aangeven welke stappen de Duitse regering van plan is te nemen naar 
aanleiding van dit rapport? 

Mededeling 

Door het lid Schouw (D66) zijn aan mij op 22 april 2015 vragen gesteld over 
een rapport van het Duitse Milieu Agentschap (UBA) inzake de belasting op 
het milieu door conventionele landbouw. 
Deze vragen kunnen tot mijn spijt niet binnen de gestelde termijn worden 
beantwoord. De reden van uitstel is dat voor de beantwoording een aantal 
feiten nader moet worden uitgezocht, alsmede dat de beantwoording 
interdepartementale afstemming behoeft.
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